
MEMBER, PRINCE EDWARD ISLAND YOUTH IN
CARE NETWORK (PEIYICN)

Anita-Jane (AJ) Legge is a member of the PEI Youth in Care Network (PEIYICN), a program that is
focused on empowering, protecting and advocating for the wellbeing of young people who are in/from
foster care in the province. In her role with the PEIYICN, AJ is involved in organizing membership events
such as a baking group and a 2SLGBTQIA+ peer support group, and advocates for extended supports
alongside other youth in care alumni. 

Outside of work, AJ is a homebody who also likes to be close to the water. She enjoys taking care of
her fish and plants, reading, painting, going for walks in the woods and painting rocks on the beach. 

In her role on the National Council of Youth in Care Advocates (NCYICA), AJ also brings her lived
experience as an alumni from care. She is motivated to give back to the youth in care community to
ensure they have the necessary guidance, patience and unconditional supports as many families
outside of the child welfare system provide for their own children. 

Anita-Jane Legge

“I believe youth in care deserve the best chance at life that we
can give them. It is so important that people are flexible and
open minded in learning about what youth in care truly need.”



MEMBRE, RÉSEAU DES JEUNES PRIS EN CHARGE DE
L’ÎLE-DU-PRINCE-EDOUARD (RJPCÎPE)

Anita-Jane (AJ) Legge est membre du Réseau des jeunes pris en charge de l'Île-du-Prince-Édouard
(RJPCIPE), un programme qui vise à autonomiser, protéger et défendre le bien-être des jeunes en
famille d'accueil dans la province. Dans le cadre de ses fonctions au sein du RJPCÎPE, AJ participe à
l'organisation d'événements d'adhésion tels qu'un groupe de cuisine et un groupe de soutien par les
pairs 2SLGBTQIA+, et plaide en faveur d'un soutien prolongé aux côtés d'autres anciens jeunes pris en
charge.

En dehors du travail, AJ est casanière et aime aussi être au bord de l'eau. Elle aime prendre soin de ses
poissons et de ses plantes, lire, peindre, se promener en forêt et peindre des pierres sur la plage.

Dans son au sein du Conseil national des défenseurs des jeunes pris en charge (CNDJPEC), AJ apporte
également son expérience d'ancienne pris en charge. Elle est motivée à redonner à la communauté des
jeunes pris en charge pour s'assurer qu'ils bénéficient des conseils, de la patience et du soutien
inconditionnel nécessaires, comme le font de nombreuses familles à l’extérieur du système de
protection de l'enfance pour leurs propres enfants. 

Anita-Jane Legge

“Je crois que les jeunes pris en charge méritent la meilleure
chance de vie possible. Il est essentiel que chacun fasse
preuve de flexibilité et d'ouverture d'esprit pour
comprendre leurs véritables besoins. ”


